
EP narė Rasa Juknevičienė: „Jei norime išvengti dar didesnio karo,
turime būti pasirengę karui su Rusija per trumpiausią įmanomą

laiką“

Europos Parlamento narė Rasa Juknevičienė Kovo 11 d. Europos Parlamente Strasbūre
kalbėdama apie Europos Komisijos iniciatyvą „ReArm EU“ kartu prisiminė ir Lietuvos
Nepriklausomybės atkūrimo kelią: „Lygiai prieš 35 metus pirmajame po okupacijos laisvai
išrinktame parlamente balsavau už Lietuvos Nepriklausomybę, o šiandien čia man – to
paties kelio tęsinys kartu su Europa, – sakė Nepriklausomybės Akto signatarė R.
Juknevičienė. – Mano žinia viena –  Europa bus stipri, jei padėsime Ukrainai laimėti. Ir mes
galime, tik reikia patikėti, kad galime.

Pasak politikės, „ReArm EU“ turi būti įgyvendinama solidariai tarp ES narių ir solidariai su
Ukraina, kuri jau yra ES narė de facto, nes savo krauju gina mus. Ukrainos fronte
sprendžiamas Europos likimas.  Paskaičiuota, kad iki šiol kiekvienam ES piliečiui Europos
karinė parama Ukrainai nekainavo nė dviejų puodelių kavos. Valstybės narės tikrai gali
skirti Ukrainai daugiau.  „Sutarkim dėl ne mažiau, kaip 0,25 proc nuo BVP iš kiekvienos
šalies.  Pasikartokim istorijos pamokas ir priimkim iššūkius taip, kaip priėmė juos iškilūs
europiečiai: „Keep calm, carry on!“ (Winston Churchill). EP narė šiandien kalbėjo ir
debatuose apie dokumentą „Baltoji knyga“ dėl Europos gynybos ateities. R. Juknevičienė
sakė: „Jei norime išvengti dar didesnio karo, turime būti pasirengę karui su Rusija per
trumpiausią įmanomą laiką“. Su šiandienine Rusija, kurios ideologija – „Russkij mir“ –
reiškia viską aplinkui sunaikinti arba pavergti tai, kas nėra rusiška. Iššūkis Europai yra
Ukrainos mūšio lauke. Ten bus sprendžiama Europos ateitis“. Pasak politikės, valstybės
narės turėtų skirti ne mažiau kaip 0,25 % savo BVP karinei pagalbai Ukrainai. Šios šalies
gynybos pramonė turėtų būti integruota su Europos. Ilgainiui privalome užtikrinti, kad
dauguma ES politikos krypčių atitiktų gynybos ir saugumo poreikius. „Gynyba – prioritetų
prioritetas. Iš pradžių turime padidinti savo išlaidas gynybai iki 3% BVP 2026 m. ES nebuvo
sukurta kaip gynybos sąjunga. Europa klestėjo dėl JAV saugumo garantijų. Viskas pasikeitė“,
– sakė EP narė. Pasak R. Juknevičienės, turėsime užpildyti didžiulę nesaugumo ir gynybinių
pajėgumų spragą bei diversifikuoti savo saugumo politiką – kurti savo pajėgumus, kartu
stengdamiesi išlaikyti ir stiprinti transatlantinį ryšį. „Tai labai ilgos, sudėtingos,
egzistencinės kelionės pradžia“, – apibendrino R. Juknevičienė.
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